
Protokół Nr X/2003
z Sesji Rady Powiatu w Oławie
odbytej w dniu  1 lipca  2003 r.

w Sali Posiedzeń Starostwa Powiatowego
w Oławie.

Sesja Rady Powiatu rozpoczęła  się o godz. 13 00 ,  zakończyła o godz.  16 10.
 
Obradom  przewodniczył  pan  Józef  Hołyński  -  przewodniczący  Rady  Powiatu  w
Oławie.

Obecni według załączonej listy obecności /załącznik nr 1/.
               
W sesji uczestniczyli:
- burmistrzowie i wójtowie gmin wchodzących w skład powiatu oławskiego,
- dyrektorzy zakładów pracy,
- sekretarz powiatu oławskiego,
- naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego w Oławie,
- kierownicy jednostek organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Oławie,
- dyrektorzy placówek oświatowych powiatu oławskiego.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Józef  Hołyński otworzył  dziesiątą  sesję  Rady
Powiatu  w  Oławie  i  poprosił  o  zabranie  głosu  Starostę  Powiatu  Marię  Bożenę
Polakowską.

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska w  imieniu  Rady  Powiatu  złożyła
podziękowanie  za  podjęcie  inicjatywy  i  pomoc  w  zorganizowaniu  integracyjnej
imprezy  rekreacyjno  –  sportowej  z  okazji  obchodów  „Europejskiego  roku  osób
niepełnosprawnych” dla:
- pana Zbigniewa Kochanka właściciela firmy „KARKO”.
- pana Mariana Cieślaka właściciela firmy „Metal – Erg”,
- pana Tadeusza Buczaka właściciela firmy „TADOX”,     
- pana Leszka Krasuckiego właściciela firmy „TRALE”,
- pani Krystyny Szarabajko przewodniczącej Polskiego Związku Niewidomych - koło

w Oławie,
- pani Róży Górskiej dyrektorce Zespołu Szkół Specjalnych,
- pani  Wiesławy Pohoriło  prezesa  Stowarzyszenia  Pomocy Dzieciom „Tęcza” w

Oławie,
- pana Michała Wąsiewicza prezesa Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków oddział w

Oławie,    
- pana Stanisława Ćwika dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Oławie,
- pana Longina Gawora,
- pani Małgorzaty Trubułowskiej kierownika Centrum Pomocy Rodzinie w Oławie i

pracownikom.
   
Po powitaniu radnych Rady Powiatu oraz gości przybyłych na sesję, Przewodniczący
Rady stwierdził obecność 16 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może
obradować i podejmować  prawomocne uchwały.
Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek obrad:
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1.  Informacja  o   stanie   przygotowań   jednostek   gospodarczych   Powiatu
Oławskiego do skupu zbóż, przedstawiona przez przedstawiciela Agencji Rynku
Rolnego Oddziału we Wrocławiu Pana Ryszarda Millera.

2. Informacja z pracy Komisji Doraźnej Rady Powiatu w Oławie, przedstawiona przez
Przewodniczącego Komisji Panią Bronisławę Kryk. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie, z dnia 28 maja 2003 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu, w okresie od poprzedniej

Sesji.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
    a/ w sprawie zmian budżetu Powiatu Oławskiego na rok 2003,
    b/ w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Oławskiego,
    c/ w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Oławskiego,
    d/ w sprawie przyjęcia wieloletniego planu inwestycyjnego,  

e/  w  sprawie  określenia  zadań  i  wysokości  środków  Państwowego  Funduszu
Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych,  przeznaczonych  na  realizację  tych
zadań w 2003 roku,

f/ w sprawie założenia publicznej placówki opiekuńczo – wychowawczej o nazwie
Rodzinny Dom Dziecka nr 1 w Bystrzycy,

g/ w sprawie zaliczenia ulicy Północnej w Jelczu – Laskowicach do kategorii dróg
powiatowych.

6. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych.

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska w  imieniu  Zarządu  Powiatu
wnioskowała  o  wycofanie  z  porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie
zaliczenia ulicy Północnej  w Jelczu – Laskowicach do kategorii  dróg powiatowych
oraz umotywowała powyższy  wniosek.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.

Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła zmianę do porządku obrad sesji.

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska w  imieniu  Zarządu  Powiatu
wnioskowała zmianę do porządku obrad sesji poprzez wprowadzenie w punkcie „5.
Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał” dodatkowego projektu uchwały
w sprawie zmian budżetu Powiatu Oławskiego na 2003 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.

Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła zmianę do porządku obrad sesji.

Ad. 1

Informacja  o   stanie   przygotowań   jednostek   gospodarczych   Powiatu
Oławskiego  do  skupu  zbóż,  przedstawiona  przez  przedstawiciela  Agencji
Rynku Rolnego Oddziału we Wrocławiu Pana Ryszarda Millera.
Ryszard  Miller przedstawiciel  Agencji  Rynku  Rolnego  Oddział  we  Wrocławiu
przedstawił  Radzie  Powiatu  informację  o  stanie  przygotowań  jednostek
gospodarczych Powiatu Oławskiego do skupu zbóż /załącznik nr 2/.
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Przewodniczący Rady Powiatu podziękował Ryszardowi Millerowi za przedstawienie
powyższej informacji i otworzył dyskusję.

Radny Józef Kościelak poprosił o podanie czy wiadomo jakie szkody spowodowała
panująca susza, jaka jest możliwość zmniejszenia parametrów jakościowych ziarna
przy skupie oraz czy spółka KARGIL zakupi tylko zboża jakościowe.

W  odpowiedzi  Ryszard Miller wyjaśnił,  iż  rolnicy  powiatu  strzelińskiego  planują
podjąć uchwałę, która zostanie przekazana do OT ARR we Wrocławiu z prośbą o
przedstawienie  w  centrali  ARR,  w  sprawie  obniżenia  parametrów  jakościowych
kupowanego zboża względnie obniżyć parametry jakościowe wyrównania ziarna, aby
rolnik mógł go sprzedać za niższą cenę jako ziarno konsumpcyjne.
Pan  Ryszard  Miller  poinformował,  iż  ARR  skupuje  tylko  ziarno  konsumpcyjne,
parametry  są  wysoko  określane,  aby  zboże  było  tylko  konsumpcyjne.  ARR  nie
skupuje zboża paszowego.

W  odpowiedzi  na  pytanie  zadane  przez  Zdzisława Mendaka Prezesa  Rolniczej
Spółdzielni Produkcyjnej w Osieku pan Ryszard Miller poinformował, iż nie została
podjęta decyzja odnośnie limitu skupu oraz przedstawił radnym scenariusz czasowy:

- do 31 lipca br. producenci zbóż w OT Agencji Rynku Rolnego we Wrocławiu
składają oświadczenie o zamiarze skorzystania z  opłaty do przechowywania
pszenicy według wzoru Agencji,  

- do 5 sierpnia br.  OT ARR po otrzymaniu zapotrzebowań rolników z terenu
województwa, zgłoszają dany limit do centrali ARR,

- do 8 sierpnia  br.  zgłoszone limity  na dopłaty  do przechowywania pszenicy
ARR  przekazuje do  Oddziału Terenowego,

- ARR zbilansuje swoje limity i policzy w skali kraju i policzy, w kraju jest 500 ton
limitu na przechowywanie pszenicy,

- OT ARR do 14 sierpnia br. po otrzymaniu z centrali limitu dokonuje podziału
limitu  na  poszczególnych  producentów,  w  przypadku  gdy  zgłoszona  przez
producentów  ilość  pszenicy  przekroczy  limit  objęty  dopłatą,  zastosowany
będzie wskaźnik redukcji, 

- do 15 września br. OT ARR podpiszą umowę z producentami na dopłatę do
przechowywania pszenicy pod warunkiem, że producenci do wskazanej daty
złożą  w  OT  ARR,  według  właściwego  miejsca  położenia  gospodarstwa  w
przypadku  złożenia  pszenicy  w  magazynach  producenta  zaświadczenia
Wojewódzkiego  Inspektora  Jakości  Handlowej  i  Artykułów  Rolno  -
Spożywczych właściwego do miejsca lokalizacji magazynu, potwierdzającego
w  skazanym  oświadczeniu  o  zamiarze  skorzystania  z  dopłaty  do
przechowywania pszenicy.

Przewodniczący Rady Powiatu  Józef Hołyński korzystając, iż w sesji uczestniczą
przedstawiciele  podmiotów  skupujących  zboże  działających  na  terenie  powiatu
oławskiego,  zwrócił  się  z  prośbą  do  Pana  Andrzeja  Kamyczka kierownika  PPHU
„WOSEBA”  o  przedstawienie  organizacji  skupu  zbóż  w  jednostce  przez  niego
kierowanej.     
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Andrzej  Kamyczek wyjaśnił,  iż  skup  będzie  zorganizowany  w  taki  sposób,  aby
długość  kolejek  była  jak  najkrótsza.  Na  terenie  powiatu  oławskiego  tylko  dwa
podmioty  skupują  zboże.  W  związku z panującą  suszą będzie  prowadzony skup
zboża  bez dopłat, o niższych parametrach jakościowych. Dokładne określenie daty
rozpoczęcia skupu nie jest możliwe.

Ponownie głos zabrał radny Józef Kościelak, który zwrócił się z pytaniem - jaka jest
możliwość  rozwiązania  sytuacji  panującej  na  drodze  w  Jaczkowicach  w  czasie
skupu, tak aby nie było to zbyt uciążliwe dla mieszkańców.

Kierownik PPHU  „WOSEBA”  odpowiedział,  iż  poza  zakładem  skupowym  o
usytuowaniu kolejki decydują sami rolnicy.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Jozef  Hołyński  zwrócił  się  z  prośbą  do
przedstawicieli podmiotów skupujących zboże o zwiększenie godzin skupu.

Pan Waldemar Maziarczyk przedstawiciel PZZ Brzeg oddział w Oławie wyjaśnił, iż
zasady skupu zbóż są takie same jak zostały przedstawione przez przedstawiciela
OT  ARR   oraz  poinformował,  że  w  elewatorze  będzie  przeprowadzony  skup
pszenicy, która nie spełnia parametrów jakościowych jak również będzie prowadzony
skup z kontraktacji dla firmy „SOPLEJ”  jęczmień browarniany.    

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Józef  Hołyński zwrócił  się  z  pytaniem  –  czy
podmioty  skupujące  zboże  będą  się  ubiegać  o  zwiększenie  limitu  skupu,   gdyż
powiat oławski jest powiatem rolniczym.   
 
Waldemar Maziarczyk odpowiedział, iż najprawdopodobniej  PZZ Brzeg oddział w
Oławie ubiegać się będzie o zwiększenie limitu skupu. 

Ad. 2

Informacja z pracy Komisji Doraźnej Rady Powiatu w Oławie, przedstawiona
przez Przewodniczącego Komisji Panią Bronisławę Kryk 

Radna Bronisława Kryk przewodniczący Komisji Doraźnej przedstawiła informację z
pracy  Komisji,  której  zadaniem było  ustalenie  prawidłowości  dokonanego  zakupu
sprzętu i programów komputerowych w SP ZOZ w świetle obowiązującej ustawy o
zamówieniach publicznych /załącznik nr 3/.  

Przewodniczący  Rady  Powiatu  podziękował  Bronisławie  Kryk  za  przedstawienie
powyższej informacji i otworzył dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Stanisław Grzesik zwrócił  się z pytaniem do
Starosty  Powiatu  Marii  Bożeny Polakowskiej  –  czy jest  wiadomo na  jakim etapie
postępowania jest Prokuratura Rejonowa odnośnie powyższej sprawy.   

Starosta  Maria  Bożena  Polakowska udzieliła  odpowiedzi,  iż  w  imieniu  Zarządu
Powiatu  w Oławie  zwróciła  się  do  Prokuratury  Rejonowej  w Oławie  z  pismem o
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wyjaśnienie, na jakim etapie toczy się postępowanie, na które otrzymano odpowiedź,
iż Prokuratura wszczęła postępowanie. Starosta wyjaśniła, iż odbyło się spotkanie z
zastępcą prokuratora Hanny Wojciechowskiej, w czasie którego zostały przekazane
materiały,  będące  w  posiadaniu  Wydziału  Zdrowia  Starostwa  Powiatowego.  W
oparciu  o  informację  Komisji  Doraźnej,  Zarząd  Powiatu  ponownie  zwróci  się  z
pismem  do  Prokuratury  Rejonowej  o  wyjaśnienie,  na  jakim  etapie  toczy  się
postępowanie w powyższej sprawie.    

Radny  Stanisław Grzesik zwrócił się z pytaniem do dyrektora SP ZOZ w Oławie
Andrzeja Dronsejki – czy pismo, z dnia 7 lutego 2003 roku, kierowane do Prezesa
Zamówień Publicznych, było konsultowane z radcą prawnym oraz co było powodem
zmiany  decyzji  w  sprawie  wdrożenia  i  użytkowania  systemu  komputerowego  w
okresie miesiąca czasu od lutego do marca br .   

W odpowiedzi dyrektor wyjaśnił, iż po konsultacji z radcą prawnym została podjęta
decyzja w sprawie wdrożenia i użytkowania systemu komputerowego, gdyż umowa z
dnia 17 czerwca 2002 r., podpisana przez panią Stanisławską była umową wiążącą z
której szpital nie mógł się nie wywiązać.

Zdaniem  przewodniczącego Rady Powiatu  decyzja  dyrektora  była  przedwczesna,
gdyż  pełnomocnictwo  pani  Krystyny  Stanisławskiej  do  podejmowania  wszelkich
czynności  dotyczących  SP  ZOZ było  wystawione  17  czerwca  2002  r.,  w  którym
została podpisana umowa na zakup licencji systemu sieciowego WINDOWS 2000.
Dyrektor winien czekać na odpowiedź od Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych. 

Dyrektor odpowiedział,  iż  system  komputerowy  dla  szpitala  jest  potrzeby  a
wdrożenie systemu  komputerowego wymaga czasu.  

Ad. 3

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie, z dnia 28 maja 2003 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu  zwrócił  się  do Rady z pytaniem,  czy są uwagi do
protokołu  z  sesji  z  dnia  28  maja  2003  r.,  jeśli  nie  ma  zaproponował  przyjęcie
protokołu przez aklamację.

Rada Powiatu protokół z sesji, z dnia 28 maja  2003 r. przyjęła przez aklamację.  

Ad. 4

Sprawozdanie  Starosty  z  działalności  Zarządu  Powiatu  w  okresie  między
Sesjami.
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Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Starostę Powiatu Marię Bożenę Polakowską
o przedstawienie sprawozdania.

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska przedstawiła  sprawozdanie  z
działalności  Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał
Rady Powiatu w Oławie /załącznik nr 4/.  

W  związku  z  nie  zgłaszaniem  pytań  do  przedstawionego  sprawozdania
przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do realizacji porządku obrad.

Ad. 5

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie zmian budżetu Powiatu Oławskiego na rok 2003

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska  przedstawiła  uzasadnienie  do
powyższego projektu uchwały.

W  związku  z  nie  zgłaszaniem  uwag  i  wniosków  przewodniczący  Rady  Powiatu
poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.

W  wyniku  jawnego  głosowania  Rada  Powiatu  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr
X/50/2003  w sprawie zmian budżetu Powiatu Oławskiego na rok 2003 /załącznik nr
5/.  W  głosowaniu  uczestniczyło  13  radnych.  Jedna  osoba  nie  brała  udziału  w
głosowaniu. 

b/ w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Oławskiego

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska  przedstawiła  uzasadnienie  do
powyższego projektu uchwały.

W  związku  z  nie  zgłaszaniem  uwag  i  wniosków  przewodniczący  Rady  Powiatu
poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.

W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów podjęła uchwałę
Nr X/51/2003 w sprawie odwołania skarbnika Powiatu Oławskiego /załącznik nr 6/,
przy  13  głosach  „za”  i  1  głosie  „wstrzymującym”.  Głosów  „przeciw”  nie  było.  W
głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

c/ w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Oławskiego

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska  przedstawiła  uzasadnienie  do
powyższego  projektu  uchwały  oraz  wnioskowała  o  powołanie  pana  Stanisława
Królickiego na stanowisko Skarbnika Powiatu Oławskiego.
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Pan  Stanisław Królicki przedstawił radnym w skrócie swój życiorys oraz przebieg
pracy zawodowej.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Staniaław Grzesik zwrócił się z pytaniem – jaki
okres czasu jest  kandydatowi potrzebny, aby wdrożyć się do objęcia powyższego
stanowisko.

Kandydat  na  stanowisko  skarbnika  powiatu  oławskiego  pan  Stanisław  Królicki
wyjaśnił, iż każda zmiana pracy wymaga określonego przystosowania. Jeżeli są to
dwie takie same firmy lub dwa takie same urzędy, czy to będzie urząd w Oławie
czy  w  Oleśnicy,  każdy  urząd  ma  swoją  specyfikę.  Jeżeli  chodzi  o  zasady
rachunkowości one są wszędzie takie same podstawa rachunkowości obowiązuje
dla przedsiębiorstw i dla urzędów. Jeżeli chodzi o ustawę budżetową, to tutaj
mamy jeszcze jeden  element,  plan  kont  określił  minister  finansów i  tutaj  się
poruszamy.  Jest  to  sztywne,  gdzie  mamy  swoje  działy,  paragrafy,  w  których
mamy  się  poruszać.  W  przedsiębiorstwach  jest  inaczej,  gdyż  plan  kont
przedsiębiorstwo samo sobie wybiera i buduje od podstaw i tutaj ma określoną
dowolność, tutaj musi się po określonych prawach poruszać i w tym temacie nie
powinno być problemów. 

Radna  Bronisława Kryk poprosiła pana Stanisława Królickiego o podanie wieku i
ogólnego stażu pracy.

Stanisław Królicki poinformował, iż ma 41 lat życia a łącznie ze szkołą zawodową
przepracował już 25 lat.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Stanisław Grzesik zwrócił  się  z prośbą,  aby
sprawy  finansowe  szpitala  był  pierwszoplanowym  zadaniem  w działaniu  nowego
Skarbnika.

Radny  Jacek Pilawa poprosił  o przedstawienie do jakich ugrupowań politycznych
przynależy oraz czy jest gotowy do działań zgodnie z  § 72 ust.  3,  4 i  5 Statutu
Powiatu Oławskiego, które brzmią:
„1.  Skarbnik  Powiatu  kontrasygnuje  dokumenty,  dotyczące  czynności  prawnych,

mogących spowodować powstanie zobowiązań majątkowych.
2. Do  kontrasygnaty  czynności,  o  których  mowa  w  ust.  3,  Skarbnik  może

upoważnić inną osobę.
3. Skarbnik  Powiatu,  który  odmówił  kontrasygnaty,  ma  jednak  obowiązek  jej

dokonania na pisemne polecenie Starosty, przy równoczesnym powiadomieniu
o tym Rady Powiatu i Regionalnej Izby Obrachunkowej.”

W  odpowiedzi  pan  Stanisław Królicki wyjaśnił,  iż  przez pewien okres  czasu był
członkiem  „Solidarności”  z  której  się  wypisał  i  obecnie  nie  należy  do  żadnej
organizacji politycznej oraz jest gotowy do działań zgodnie z cytowanymi ustępami §
72 Statutu Powiatu Oławskiego.

W  związku  z  nie  zgłaszaniem  uwag  i  wniosków  przewodniczący  Rady  Powiatu
poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.
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W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów podjęła uchwałę
Nr X/52/2003 w sprawie powołania skarbnika Powiatu Oławskiego /załącznik nr 7/,
przy  13  głosach  „za”  i  1  głosie  „wstrzymującym”.  Głosów  „przeciw”  nie  było.  W
głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

Przewodniczący Rady Powiatu w imieniu własnym i radnych Rady Powiatu w Oławie
pogratulował  panu  Stanisławowi  Krulickiemu  wyboru  na  Skarbnika  Powiatu
Oławskiego.   

d/ w sprawie przyjęcia wieloletniego planu inwestycyjnego 

Wicestarosta  Przemysław  Pawłowicz przedstawił  uzasadnienie  do  powyższego
projektu uchwały oraz wyjaśnił, iż kwoty zawarte w planie są kwotami szacunkowymi,
podanymi  w  oparciu  o  przeciętne  ceny  remontów  i  ceny  modernizacji.  Ceny
rzeczywiste mogą zostać podane po wykonaniu danych prac, gdyż plan dotyczy prac
na wiele lat.

Zdaniem  Wiceprzewodniczącego  Rady  Powiatu  Stanisława  Grzesika
przedstawione  ceny  są  wynikiem  sugestii  dyrektorów  jednostek  organizacyjnych
Starostwa  Powiatowego,  którzy  byli  świadomi,  iż  podane  kwoty  do  wieloletniego
planu są kwotami orientacyjnymi. 

W  odpowiedzi  Wicestarosta wyjaśnił,  iż  każdorazowa  zmiana  planu  i
skoordynowanie  powyższej  uchwały  z  budżetem  powiatu  na  lata  kolejne,  będzie
wymagało zmiany tej uchwały, zaproponowane kwoty będzie trzeba urealniać. Kwoty
są  podane  szacunkowo,  gdyż  brak  jest  dokumentacji  technicznej,  która  jest
wymagana  przy  zamówieniach  publicznych.  Zaproponowane  kwoty  są  kwotami
przeciętnej  rynkowej  ceny remontu  jednego  metra  kw.,  które  będą  na  bieżąco  w
poszczególnych latach dopasowywane i poprawiane. Jest to plan ogólny i powyższe
kwoty nie mogą być kwotami dokładnymi.

Ponownie  z  pytaniem  zwrócił  się  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Stanisław
Grzesik - czy pan zakładał przy realizacji tych zadań, że będziemy ubiegać się o
środki  unijne  na  ten  cel,  czy  będzie  taka  szansa  oraz  czy  w  ogóle  ma  pan
świadomość, że powinniśmy w tym temacie wystąpić i próbować ściągnąć te środki
czy taką wizję posiada?. 

Odpowiedzi  na pytanie  udzielił  Wicestarosta  Przemysław Pawłowicz,  że w dziale
uwagi zostało zapisane udział środków zewnętrznych, będą to także środki unijne a
przede wszystkim środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, który w
ubiegłych latach najbardziej dopomógł zasilić budżet powiatu i utrzymać wydatki na
wysokim  poziomie.  Są  też  osiągnięcia  i  dokonania  jeśli  chodzi  o  środki  unijne
szczególnie  jeśli  chodzi  o  sferę  utrzymania  standardu  dróg.  Powiatowy  Zarząd
Drogowym swoimi działaniami pozyskał dość duże kwoty środków finansowych na
przeprowadzenie remontu dróg.  Będziemy nalegać i robić wszystko, aby środki
unijne pozyskać.
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Grzesik zwrócił się z pytaniem -  ile
wniosków dotyczących pozyskania środków unijnych zostało wypełnionych oraz czy
w najbliższym czasie nad tym tematem będziemy pracować?.

W  odpowiedzi  wicestarosta  Przemysław  Pawłowicz wyjaśnił,  iż  w  najbliższych
dwóch  miesiącach  nie  będziemy  tworzyć  takich  wniosków,  gdyż  każdy  wymaga
zaangażowania udziału budżetu. Wnioski unijne są rożnego rodzaju, w najlepszym
wypadku należy posiadać 20 % udziału własnego a nawet 40 % lub 50 %.

Zdaniem radnego  Aleksandra Mitka należy ujednolicić  zapis projektu  uchwały z
brzmieniem załącznika, winno być „plan”  lub „program”.

Wicestarosta  Przemysław  Pawłowicz w  oparciu  o  art.  110  ustawy  o  finansach
publicznych  poparł  uwagę  radnego  Aleksandra  Mitka   i  zgłosił  wniosek  o
ujednolicenie zapisu,  iż wyraz „plan” należy zastąpić wyrazem „program”.        

W związku z nie zgłaszaniem uwag i pytań przewodniczący Rady Powiatu poddał
pod głosowanie powyższy projekt uchwały wraz z poprawkami. 

W  wyniku  jawnego  głosowania  Rada  Powiatu  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr
X/53/2003 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu inwestycyjnego /załącznik nr
8/. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.
 
e/  w sprawie określenia zadań i  wysokości  środków Państwowego Funduszu

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych
zadań w 2003 roku

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska przedstawiła  uzasadnienie  do
powyższego projektu uchwały.

W związku z nie zgłaszaniem pytań i uwag przewodniczący Rady Powiatu poddał
pod głosowanie niniejszy projekt uchwały.

W  wyniku  jawnego  głosowania  Rada  Powiatu  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr
X/54/2003 w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w
2003 roku /załącznik nr 9/.  W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.

f/  w  sprawie  założenia  publicznej  placówki  opiekuńczo  –  wychowawczej  o
nazwie Rodzinny Dom Dziecka Nr 1 w Bystrzycy

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska przedstawiła  uzasadnienie  do
powyższego projektu uchwały.

W związku z nie zgłaszaniem pytań i uwag przewodniczący Rady Powiatu poddał
pod głosowanie niniejszy projekt uchwały.

W  wyniku  jawnego  głosowania  Rada  Powiatu  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr
X/55/2003 w sprawie założenia publicznej placówki opiekuńczo – wychowawczej o
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nazwie Rodzinny Dom Dziecka nr 1 w Bystrzycy /załącznik nr 10/.  W  głosowaniu
uczestniczyło 14 radnych.

g/ w sprawie zmian budżetu Powiatu Oławskiego na rok 2003

Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska przedstawiła  uzasadnienie  do
powyższego projektu uchwały.
  
W związku z nie zgłaszaniem pytań i uwag przewodniczący Rady Powiatu poddał
pod głosowanie niniejszy projekt uchwały.

W  wyniku  jawnego  głosowania  Rada  Powiatu  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr
X/56/2003 w sprawie zmian budżetu Powiatu Oławskiego na rok 2003  /załącznik nr
11/. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.

Ad. 6

Interpelacje,  zapytania, wnioski i oświadczenia radnych

Głos zabrał radny  Józef Kościelak,  który poinformował, iż w związku z panującą
suszą na terenie  powiatu oławskiego,  Wójt  Gminy Oława zwróci  się z prośbą do
Wojewody Dolnośląskiego o przyznanie rolnikom kredytów niskoprocentowych.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Ewa Supreson - Byra przedstawiła radnym
pisma w sprawie:

- powołania radnej Bronisławy Kryk na członka Powiatowej Społecznej Rady do
Spraw Osób Niepełnosprawnych w powiecie oławskim /załącznik nr 12/,

Radni Powyższe pismo przyjęli do wiadomości.

- upoważnienia przewodniczącego Rady Powiatu o zwrócenie się z prośbą do
Wojewódzkiego Inspektora  Inspektoratu  Ochrony Roślin  i  Nasiennictwa we
Wrocławiu, w sprawie przyznania panu Józefowi Mazurkowi odznaczenia za
wieloletnią pracę w powyższy zakładzie /załącznik nr 13/, 

Radni Rady Powiatu zaakceptowali powyższe pismo.

- zobowiązujące  Zarząd  Powiatu  do  dwukrotnego  umieszczenia  w  prasie  o
zasięgu  ogólnokrajowym  oraz  w  internecie  ogłoszenia  o  poszukiwaniu
inwestora  strategicznego  do  zagospodarowania  obiektu  pałacowego  w
Jakubowicach /załącznik nr 14/.

Głos zabrał radny Krzysztof Trybulski – który ustosunkował się do wniosku klubu
Forum Samorządowego. Zdaniem radnego powyższy wniosek należy skierować do
Zarządu Powiatu. Radny był zbulwersowany tak sformułowanym wnioskiem. Radny
był  zdania,  iż  ogłoszenie  można  byłoby  dać,  gdyby  nie  było  zainteresowania
obiektem  pałacowym  w  Jakubowicach  oraz  podkreślił,  iż  koszt  dwukrotnego
ogłoszenia  powyższego  wniosku  będzie  znaczny,  chyba  że  klub  Forum
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Samorządowe się złoży na koszt tego wniosku, to proszę bardzo. Radny wyjaśnił,
ze przeprowadzone z Fundacją rozmowy idą w dobrym kierunku i w tej chwili dawać
takie ogłoszenie oraz zastanawiał się jaki jest cel takiego ogłoszenia. Radny zwrócił
się z pytaniem jakiej treści ma być to ogłoszenie  czy sprzedajemy, czy szukamy
oferenta na zagospodarowanie i ile miesięcy będzie się debatować nad nową ofertą.
Radny  wyjaśnił,  iż  nad  konkretną  ofertą  Fundacji  Rada  Powiatu  debatowała  od
miesiąca lutego br. Jeśli do końca września nie zamkniemy pozytywnie rozmów z
Fundacją Kolegium Europy Wschodniej i z druga Fundacją to nie ma o czym mówić.
Radny wyjaśnił,  iż na ostatnim spotkaniu z przedstawicielami Fundacji  dowiedzieli
się, iż rozważana jest inna lokalizację obiektu dla siedziby Fundacji, gdyż do Fundacji
wpłynęła oferta z propozycją zagospodarowania innego obiektu. Radny przedstawił
swoja propozycję jeśli klub chce szukać bo rozumiem, że klub jest nie zadowolony
z tej propozycji i chce szukać innej oferty, to  niech da ogłoszenie, ale niech się
klub złoży na to ogłoszenie.  Ja  nie widzę żadnych przeszkód prawnych, żeby
wtedy takie ogłoszenie w prasie się pojawiło. Zdaniem radnego ogłoszenie będzie
niezgodne z treścią  „Listu  intencyjnego” uchwałą,  którą Rada Powiatu podjęła  na
poprzedniej sesji.                           

Zdaniem radnego Ireneusza Pętala do tej pory rozważana była tylko jedna oferta,
ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby poszukać również innych oferentów i wtedy
radni  będą mogli  odpowiedzieć sobie jasno,  że wybraliśmy najlepszą dla  powiatu
ofertę. 

Wicestarosta  Przemysław Pawłowicz przedstawił  kilka szczegółów i  informacji   z
wydarzeń ostatnich dni: 
- „List Intencyjny” został podpisany również przez Fundację Kolegium Europy

Wschodniej, 
- po podpisaniu miało miejsce posiedzenie Rady Fundacji,  w trakcie którego

podjęto  uchwałę,  że  jeśli  powiat  oławski  wyrazi  zgodę  to  Fundacja  jest
zainteresowana i  chciałaby realizować swoją działalność na terenie pałacu w
Jakubowicach, powyższą uchwałę podjęto warunkowo jeśli Rada Powiatu w
Oławie wyrazi zgodę,

- „List  Intencyjny”  jest  już  w Starostwie,  podpisany  przez  przewodniczącego
Fundacji dyrektor Ossolineum pan dr Adolf Józwenko.

Wicestarosta  poinformował,  iż  przy  wręczaniu  „Listu  Intencyjnego”  byli  obecni
wszyscy członkowie  Rady  Fundacji,  reżyser  pan  Andrzej  Wajda,  ambasador  pan
Kuźmiński reprezentujący Fundację Wolności, przedstawiciele innych fundacji i wiele
innych osobistości w tym także prezydent Wrocławia. Wicestarosta przypomniał, że
po ukazaniu się ogłoszenia w prasie centralnej o zasięgu ogólnopolskim nie zgłosił
się  inny  oferent,  a  oferta  Fundacji  jest  ofertą  czasową.  Wicestarosta  wyjaśnił,  iż
ofertę  Fundacji  należy  omawiać  tylko  do  końca  września  br.,  gdyż  jest  jej
proponowany inny obiekt  na  zagospodarowanie  z  powiatu  w obrębie  aglomeracji
wrocławskiej.  Wicestarosta  podziękował  kolegom  z  gminy  Miejskiej  Wrocław,
ponieważ  Wrocław ma do zaoferowania  na tych warunkach które  u nas budzą
sprzeciw  bardzo  wiele  obiektów,  że  nie  utrudniają  nam  naszej  działalności,
czekając aż Rada Powiatu w Oławie zajmie ostateczne stanowisko.  Wicestarosta
wyjaśnił, iż jeśli Rad Powiatu przedłużać będzie negocjacje  poza wrzesień,  to nie
będzie mieć żadnej oferty.
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Głos zabrała Bronisława Kryk, która poparła wypowiedź radnego Ireneusza Pętala.

Radny Józef Kościelak zwrócił się z pytaniem do starosty - jaka kwota została by
wydana na powyższe ogłoszenie?. 

Zdaniem  Starosty  Marii  Bożeny  Polakowskiej trudno  jest  określić  kwotę  jaką
należałoby zapłacić za ogłoszenie,  gdyż uzależnione jest  od objętości,  zawartości
ogłoszenia. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Józef  Hołyński jako  przedstawiciel  klubu  Forum
Samorządowego  przychylił  się  do  wypowiedzi  radnej  Bronisławy  Kryk  i  radnego
Ireneusza  Pętala.  Przewodniczący  Rady  przypomniał,  iż  na  ostatniej  sesji  Rady
Powiatu  było  dokładnie  powiedziane,  iż  podpisanie  „Listu  Intencyjnego”  nie  jest
zobowiązujące i termin wrześniowy na podjęcie ostatecznej decyzji jest właściwy, ale
nic  nie  stoi  na  przeszkodzie  aby  w  dalszym  ciągu  poszukiwać  odpowiedniego
inwestora.

Zdaniem  starosty  Marii  Bożeny  Polakowskiej w  prowadzonych  rozmowach
odnośnie propozycji Fundacji winni uczestniczyć wszyscy radni. Decyzja w sprawie
utworzenia Międzynarodowego Domu Spotkań  i  Współpracy w Jakubowicach jest
decyzją bardzo ważną. W pierwszych dniach września br. należałoby zorganizować
wspólne  spotkanie  radnych  Rady  Powiatu  z  przedstawicielami  Fundacji,  celem
podjęcia konkretnych decyzji.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Grzesik w imieniu klubu SLD poparł
zgłoszony  wniosek  radnych  klubu  Forum  Samorządowego.  Zdaniem  radnego
najważniejsze  jest  dobro  mieszkańców  powiatu  oławskiego.  Wiceprzewodniczący
Rady przytoczył wypowiedzi kilku radnych klubu „Koalicji 2002” z sesji Rady Powiatu
z dnia 23 czerwca br., na której był nieobecny, a zapadła decyzja o podpisaniu Listu
Intencyjnego -  „nie chcę czynszu nie śmiem im proponować” pan Wicestarosta,
kolega  Trybulski  –  „trafił  się  nam  kąsek  na  50  lat”,  kolega  Wicestarosta  –
„Fundacja  jest  determinowana”.  Zdaniem  Wiceprzewodniczącego  Rady  Powiatu
„kąsek  się  trafił  ale  Fundacji,  jeżeli  dzisiaj  przyjęliśmy  plan  inwestycyjny,
szanowny pan Wicestarosta mówił,  iż  żeby zdobyć środki  unijne akcesyjne to
trzeba  mieć  własne  środki  to  wobec  powyższego,  ja  jako  radny  powiatu
oławskiego  nie  godzę  się  na  taką  umowę,  jak  wstępnie  jest  przyjęta  przez
niektórych kolegów”. 
Radny był zdania, iż Starostwo nie stać na przekazywanie pałacu w Jakubowicach
na  warunkach  zaproponowanych  przez  Fundację.  Jeśli  pałac  w  Jakubowicach
zostanie przekazany Fundacji za darmo, to należało by również przekazać budynek
przy  ulicy  Sikorskiego  na  potrzeby  sądownictwa  jak  również  budynek  POZ  w
Domaniowie  przekazać  nieodpłatnie  dla  Urzędu  Gminy  w  Domaniowie.  Zdaniem
radnego może okazać, iż w końcowym efekcie obiektem pałacowym w Jakubowicach
będzie zarządzać Fundacja, ale w perspektywie ewentualnych inwestycji Starostwo
Powiatowe,  musi  posiadać  środki  finansowe.  Radni  winni  zastanowić  się  nad
możliwością oddłużenia szpitala oławskiego.  
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Wicestarosta  Przemysław  Pawłowicz zarzucił  Wiceprzewodniczącemu  Rady
Powiatu,  iż  nie  dokładnie  przesłuchał  wypowiedź  radnych  z  ostatniej  sesji  Rady
Powiatu.  Zdaniem  Wicestarosty  jego  wypowiedź  brzmiała  „Fundacja  nie  śmie
proponować nam czynszu na  poziomie,  który wynika z  naszej  uchwały.”  Według
obliczeń wynika, że czynsz za powierzchnie pałacu wynosiłby miesięcznie 1 500 zł.
Fundacja nie śmie proponować Starostwu tak niska kwotę, gdyż „byłoby to poniżej
eleganckiego  poziomu”.  Wicestarosta  wyjaśnił,  iż  mając  na  względzie  pałac  jako
wielkie  dobro kultury,  które mogłoby Starostwo utracić  i  „biorąc pod uwagę niską
wycenę tego pałacu i też skalę naszego zadłużenia szpitala ta kwota w zbyt małym
stopniu może pomóc w dziele ratowania szpitala”. Wicestarosta poinformował, że
jest przeciwnikiem zbycia pałacu w Jakubowicach. Pałac winien zawsze być mieniem
powiatu, mieniem samorządowym lecz dzierżawionym.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Stanisław Grzesik wyjaśnił, iż na spotkaniu w
którym  uczestniczył  „rozmawiałem  z  wieloma  osobistościami  i  muszę  panu
przyznać, że na ten pałac my jako powiat, na modernizację na rożne ewentualne
inne przeznaczenia moglibyśmy również ze środków unijnych ogromne korzyści
mieć”.  

Głos  zabrał  radny  Jacek  Pilawa który  przypomniał  radnym,  iż  osobą  która
najwcześniej na sesjach czy posiedzeniach komisji  stałych mówiła o konieczności
szukania innego użytkownika czy innej formuły dla pałacu a Jakubowicach był kolega
radny Trybulski. Radny przypomniał, że przed podpisaniem „Listu Intencyjnego” były
czynione poszukiwania w kierunku innego użytkownika. W chwili obecnej to wygląda
lekko nie elegancko, prawnie mamy możliwości szerokie. 

Ponownie głos zabrał rany Krzysztof Trybulski, który wyjaśnił, iż etap rozmów jest
w określonym punkcie i dlatego precyzja w różnych następnych działaniach jest
istotna  i  ważna.  Radny  poinformował,  że  gdyby  nie  doszło  do  porozumienia  z
Fundacją, to szkoła w Jakubowicach według zapewnień Zarządu i Rady Powiatu do
końca sierpnia 2004 r., formalnie może funkcjonować w budynku pałacowym i byłby
czas na poszukiwanie gospodarza obiektu. Radny zwrócił się z prośbą, aby przed
głosowaniem  nad  zgłoszonym  wnioskiem,  zostało  wyjaśnione  pojecie  inwestor
strategiczny  zagospodarowania  obiektu.  Radny  odniósł  się  do  wcześniejszej
wypowiedzi radnego Stanisława Grzesika i był zaskoczony informacją, którą gdzieś
tam rozpowszechniał w Warszawie, że jakoby Zarząd Powiatu czy Rada Powiatu
chciał  na  przekazaniu  budynku  na  rzecz  sądownictwa  na  Sikorskiego  zarobić
jakieś pieniądze. Radny wyjaśnił, iż na posiedzeniu Zarządu Powiatu omawiana była
koncepcja  bez  kosztowej  zamiany  budynku  czyli  zamiana  budynku  po  byłej
przychodni na ulicy Sikorskiego na budynek przy ulicy 1 Maja, który obecnie zajmuje
prokuratura. 

Radny  Michał  Węgłowski wyjaśnił,  co  radni  mieli  ma  myśli  pisząc  w  wniosku
inwestor  strategiczny  –  może  to  być  osoba  prawna  lub  cywilna  posiadająca
odpowiednie  środki  finansowe  na  zagospodarowanie  tego  obiektu.  Pod  nazwą
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zagospodarowanie uważamy wszystkie działania związane z dzierżawą, kupnem z
propozycją działań w tymże obiekcie pałacowo – parkowym. 

 Zdaniem  radnego  Jacka  Pilawy  przyjęty  wniosek  odnośnie  ogłoszenia,  będzie
kontynuacją  poprzedniego  ogłoszenia  z  miesiąca  czerwca  i  dlatego  odpowiedź
Fundacji Kolegium Europu Wschodniej będzie aktualna.

Radny Michał Węgłowski był zdania, iż można to tak potraktować lecz należy to w
kompetencji Zarządu Powiatu.   

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Józef  Hołyński jako  przedstawiciel  klubu  Forum
Samorządowego, zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu o ukazanie w internecie  i
w dwóch dziennikach właściwych zdjęć obiektu pałacowego i  aby był  odpowiedni
okres czasu. Zdaniem radnego ostatnia oferta była bardzo uboga.    
 
Ponownie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Grzesik, który
odniósł  się  do  wystąpienia  radnego  Krzysztofa  Trybulskiego  –  ja  powiem  tak
szanowny panie radny, była sytuacja taka, że czemu wcześniej żeśmy nie szukali,
no  ja  mogę  zapytać  kolegi  radnego  członka  Zarządu  i  kolegę  Wicestarosty
dlaczego wcześniej nie szukano.  Ale nie dziwię  się,  bo na wspólnej komisji  na
której pan pamięta było takie stwierdzenie Wicestarosty „nie szukaliśmy, bo ja
uważam,  że  to  jest  najlepsza  propozycja  i  dlatego  żeśmy  nie  szukali”.  Zdaniem
radnego należałoby zrobić wszystko aby obiekt w Jakubowicach został odpowiednio
zagospodarowany.   

Radny  Krzysztof Trybulski zgłosił  korektę do wniosku, iż termin składania ofert
winien być do 20 sierpnie br. oraz zwrócił się z pytaniem - kto będzie decydował o
kryteriach oferty, czy jest podana różnica kryteriów między ofertą Fundacji Kolegium
a inną ofertą oraz kto będzie decydował o wyborze czy analizie tych ofert ?.   

Zdaniem Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu  Stanisława Grzesika  wątpliwości
zgłaszane przez radnego winne być określone przez Zarząd Powiatu.  

Radny  Aleksander Mitek był  zdania,  iż o dobro,  które zostało powierzone przez
Skarb Państwa Radzie Powiatu do zarządzania i dyspozycji należy dbać. O obiekt
pałacowy  w Jakubowicach  należy  dbać  i  jeśli  nie  będziemy  do  niego  dokładać
złotówki  a  będzie  on  dalej  się  rozwijał  i  kwitł  i  pozostanie  naszym wspólnym
dobrem jest to dla mnie osobiście wielka wartość. Chciałbym aby w tym kierunku
nasze myślenie również było uwzględniane.  

Radny  Michał  Węgłowski poinformował,  iż  klub  Forum  Samorządowe  przyjął
wniosek radnego Krzysztofa Trybulskiego o zmianę terminu na składanie ofert  do
dnia 20 sierpnia br. Radny poparł wypowiedź Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu,
iż  Zarząd  Powiatu  został  wybrany  przez  Radę  Powiatu,  któremu  pewne zadania
poleca i winien je realizować. 
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Wicestarosta  Przemysław Pawłowicz podziękował  radnemu Aleksandrowi Mitkowi
za zabranie głosu w przedmiotowej sprawie oraz podkreślił, iż klub „Koalicja 2002”
jest jedynym klubem, który kiedy wróciliśmy do debaty co dalej z Jakubowicami
dał konkretne rozwiązanie. Nie mrzonkę nie mówienie ogólne, że są pieniądze w
Europie, które trzeba tu przywieść tylko konkret, na piśmie, ogromne kwoty jak
na  nasze  polskie  warunki  i   powiatu  ogromne.  Radny  zwrócił  się  z  prośbą  do
pozostałych klubów Rady Powiatu  o  również skuteczne działania  w przynoszeniu
pewnych rozwiązań. Zdaniem Wicestarosty mówienie, że to rozwiązanie złe proszę
o  następne  powoduje,  że  my  nie  możemy  przynosić  trzech,  czterech,  pięciu
rozwiązań  bo  przy  szóstym  usłyszymy,  że  to  rozwiązanie  też  jest  złe.  Nie
możemy tak traktować naszych wyborców, mieszkańców powiatu i naszego mienia.

Głos zabrał przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński, który był zbulwersowany
wypowiedzią Wicestarosty.  Zdaniem przewodniczącego Wicestarosta nie powinien
zajmować  stanowisko  czysto  politycznego  oraz  przypomniał,  iż  na  sesji  Rady
Powiatu w dniu 23 czerwca br. mówił, że staramy się tworzyć rzeczywistą metodę
faktów dokonanych. Radny Krzysztof Trybulski mówił, iż podpisanie Listu Intencyjny
nic nie rodzi, należy dokonać to w świetle jupiterów, kamer, wszelkie działania można
wykonywać.  Forum  Samorządowe  dbając  o  majątek  powiatu  złożyło  powyższe
wniosek a  państwo czynicie wszystko, żeby wmówić społeczeństwu i pozostałym
radnym, że to jest jedyna idea, to jest jedna z idei.      
   
Radny Józef Kościelak zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji.

Ponownie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Stanisław Grzesik, który
powiedział, iż  Wicestarosto ma pan prawo się ze mną nie zgadzać, ja też się z
panem całkowicie  nie  zgadzam.  Bo jeżeli  pan twierdzi,  że pana nie  interesuje
nawet  jakby wpłynęła  kwota  10  milionów  zł,  podzielam dużą część  wypowiedzi
kolegi Mitka, ale szanowny kolego ja rozmawiałem pod innym kątem z ministrem
Cimoszewiczerm, żeby ewentualnie na ten cel zdobyć środki unijne, ale czy to
musi ta forma, którą kolega zaproponował, może być ale nie musi. Jeszcze raz
powtarzam, te działania które podjęła grupa radnych są prawidłowe po to, żeby
ewentualnie mieć tą kartę przetargową jeżeli byśmy podjęli temat z tą Fundacją.
Zdaniem  wiceprzewodniczącej  Rady  Powiatu  radnej  Ewy  Superson  –  Byry w
otrzymanych materiałach napisane jest, że Fundacja otrzyma środki finansowe gdy
będzie  miała  pałac  w Jakubowicach.  Nie należy mówić,  że ściągamy do powiatu
duże pieniądze, gdyż fundacja prawdopodobnie otrzyma środki finansowe.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek radnych klubu Forum
Samorządowego wraz ze zgłoszoną poprawką. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów przyjęła zgłoszony
wniosek, przy 10 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących”. Głosów „przeciw” nie
było. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.      
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Starosta  Powiatu  Maria  Bożena  Polakowska zapoznała  radnych  z  treścią
oświadczenia,  które  jest  odpowiedzią  na  artykuł  „Nowak  oskarża  Polakowską”
zamieszczony w „Gazecie Powiatowej – Wiadomości Oławskie” oraz oświadczenia
Skarbnika Powiatu Oławskiego pani Haliny Stelnickiej.  Starosta ustosunkowała się
do  powyższego  artykułu  oraz  wyjaśniła,  iż  dyrektor  SP  ZOZ  pan  Marek  Nowak
przyjmując  środki  finansowe  ze  Starostwa  był  świadom,  że  nie  zostaną
przeznaczone  one  na  zakup sprzętu  specjalistycznego lecz  na  bieżące potrzeby.
Dyrektor SP ZOZ zapewniał, iż faktury na przekazaną dotację zostaną dostarczone
do Starostwa do końca ubiegłego roku.   

Starosta  poinformowała,  iż  30  czerwca  br.   wraz  z  Wicestarostą  Przemysławem
Pawłowiczem i  pracownikiem  Wydziału  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami
uczestniczyła w sesji Rady Gminy Domaniów w trakcie której omawiana była sprawa
sprzedaży  budynku  Wiejskiego  Ośrodka  Zdrowia  w  Domaniowie.  Starosta
przedstawiła  w skrócie  informacje,  jakie  przekazała  na  sesji  odnośnie  sprzedaży
powyższego budynku:   
- budynek do 31 grudnia 1998 r. stanowił własność Skarbu Państwa,
- Urząd  Gminy  do  dnia  31  grudnia  2003  r.,  po  złożeniu  wniosku  powyższy

budynek mógł nieodpłatnie przejąć na własność,
- z  dniem  1  stycznia  1999  r.  z  mocy  prawa,  powyższy  budynek  stał  się

własnością  Starostwa Powiatowego.
Starosta  przedstawiła  radnym poczynania  władz Urzędu  Gminy Domaniów celem
zakupu powyższego budynku jak również czynności z tym związane wykonane przez
Starostwo Powiatowe.     

Starosta  przekazała  radnym,  iż  na  sesji  Rady  Gminy  Domaniów uzgodniono,  że
najlepszym rozwiązaniem będzie wspólne spotkanie Rady Gminy Domaniów i Rady
Gminy Oława.

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Stanisław  Grzesik zwrócił  się  z  prośbą  o
podanie:
- wysokości odprawy byłego starosty powiatu oławskiego,
- o dokładne obliczenie ile wynoszą koszty egzekucyjne adwokackie w szpitalu

przez nowego skarbnika powiatu oławskiego,
- podanie przez przewodniczącego Rady Społecznej przy SP ZOZ w Oławie –

jaki jest dług szpitala na dzień dzisiejszy.

Starosta Maria Bożena Polakowska udzielając odpowiedź poinformowała:
- w związku z rozwiązaniem stosunku pracy z upływem kadencji odprawa w

wysokości trzymiesięcznego wynagrodzenia i wysokość odprawy nie może
przekroczyć kwoty 20 - krotnego miesięcznego najniższego wynagrodzenia
obowiązującego  w  dniu  rozwiązania  stosunku  pracy  ustalonego  przez
Ministra Pracy i Polityki Socjalnej w ustawie odrębnych przepisów jest to
kwota  15  200  zł  i  w  związku  z  ustaniem  zatrudnienia  połączonym  z
przejściem  na  rentę  z  tytułu  częściowej  niezdolności  do  pracy
jednorazowa  odprawa  w  wysokości  sześciomiesięcznego  wynagrodzenia
jest to kwota 40 890 zł.
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Przewodniczący Rady Społecznej przy SP ZOZ  w Oławie  Przemysław Pawłowicz
wyjaśnił, iż ZOZ w ostatnim miesiącu uzyskał bieżące zbilansowanie kosztów lecz w
lipcu dług zacznie rosnąć,  gdyż NFZ wydał wytyczne o ograniczeniu środków we
wszystkich  funduszach  kraju  o  20  %  i  Sejmik  Wojewódzki  ustalił,  że  mamy
zmniejszyć ilość łóżek na oddziałach o znaczną ilość. Według moich dokumentów
które posiadam ta kwota wynosi  około  20 milionów  zł.   Ta kwota jest kwotą
zmienną ruchomą i zależy od wielu elementów, które są poza kontrolą powiatu czy
ZOZ – u.        

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Stanisław  Grzesik ponownie  zwrócił  się  z
prośbą  do  przewodniczącego  Rady  Społecznej  przy  SP  ZOZ  o  dokładne
sprawdzenie wielkości długu szpitala oraz złożył wniosek o skierowanie zapytania do
Kolegium Orzekającego przy Sejmiku Dolnośląskim czy właściwie została naliczona
odprawa byłemu staroście powiatu oławskiego.

Radny Krzysztof Trybulski poparł wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu
oraz zwrócił  się z pytaniem do przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  czy komisja
przy analizowaniu budżetu powiatu oławskiego za rok 2002 zwróciła na powyższy
fakt  uwagę. Radny wyjaśnił,  iż przy pisaniu artykułu „Nowak oskarża Polakowską”
redakcja  „Gazety  Powiatowej  -  Wiadomości  Oławskie”  cytowała  pismo  byłego
dyrektora SP ZOZ skierowane do Rzecznika Dyscypliny Finansowej,  w związku z
tym to  rodzi  określone  skutki  prawne.  Zdaniem radnego powyższa sprawa nie
może być tylko wymianą zdań na łamach prasy lecz winno być to  rozstrzygnięte
przez  instytucję  odpowiedzialną  za  przestrzeganie  prawa  w  powiecie  oławskim.
Radny poddał pod rozwagę powyższy problem przewodniczącemu Rady Powiatu i
Staroście  Powiatu  Oławskiego aby zostały  podjęte  określone  działania  prawne w
powyższej kwestii.

Przewodniczący Rady Powiatu  Józef Hołyński udzielając  odpowiedź wyjaśnił,  iż
jeśli zostało naruszone dobre imię starosty powiatu oławskiego są odpowiednie
procedury łącznie z sądem i jest to osobista sprawa pani starosty, Rada Powiatu nie
może zajmować stanowiska w powyższej kwestii.

Starosta  Maria  Bożena  Polakowska odniosła  się  do  powyższej  sprawy  –  ja
wyraźnie  przedstawiłam  państwu  swoje  oświadczenie  i  jeszcze  raz  państwa
informuję,  że  ja  tutaj  z  przedstawioną  sprawą  przez  pana  byłego  dyrektora
Nowaka  nie  miałam  nic  zupełnie  wspólnego,  dlatego  też  ośmieliłam  również
przetoczyć  państwu  oświadczenie  złożone  przez  byłą  panią  skarbnika  Halinę
Stelnicką. Nie wiem na jakiej podstawie pan dyrektor Nowak  tutaj zarzuca  mi
właśnie  w  tym  artykule  i  zresztą  skierowanym  do  Rzecznika  o  naruszeniu
dyscypliny  finansów  publicznych.  Jedna  jest  tylko  prawda,  że  faktycznie  ja
zgłosiłam ponieważ pan starosta wówczas był na zwolnieniu lekarskim poczuwałam
się w obowiązku złożenia takiego wniosku do Rzecznika o naruszeniu dyscypliny
finansów publicznych zgodnie z ustawą o finansach publicznych z nieprawidłowo
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wykorzystaną  dotacją.  Jeszcze  raz  to  swoje  stanowisko  podtrzymuję.  Jakie
będą moje kolejne działania tutaj pan przewodniczący powiedział jest to typowo
zarzuty skierowane pod moją osobę i tutaj decyzja należy tylko i wyłącznie do
mojej osoby.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Stanisław Grzesik wyjaśnił czym kierował się
zgłaszając powyższy wniosek.
              
Radny Józef Kościelak zwrócił się z pytaniem do Starosty – czy było pani wiadomo,
iż w „Gazecie Powiatowej – Wiadomości Oławskie” ukaże się artykuł „Nowak oskarża
Polakowską”?.

Starosta  Maria  Bożena  Polakowska wyjaśniła,  iż  o  zamieszczonym  artykule
dowiedziała  się  z  wydania  gazety.  Do dnia  dzisiejszego brak  jest  odpowiedzi  od
Rzecznika o naruszeniu dyscypliny finansów publicznych.

      
Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, iż porządek obrad Sesji został wyczerpany.

Przewodniczący Rady Powiatu  zamknął  dziesiątą  Sesję  Rady Powiatu  w Oławie,
dziękując radnym i gościom zaproszonym za udział w obradach.

                                                                                      Przewodniczący Rady Powiatu

Protokołowała:
                                                                                                     Józef Hołyński
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